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PROTOKÓŁ NR XXIV/24/2020 

 

z sesji Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 19 maja 2020 roku, która odbyła się w trybie zdalnym 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXIII/2020. 
4. Tematy wiodące: 

a) oświata i wychowanie. 
b) działalność Śląskiego Ogrodu Botanicznego, 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2020 rok; 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020 – 2031; 
c) niedochodzenia należności przypadających Gminie Mikołów oraz jej jednostkom 

organizacyjnym z tytułu rekompensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 
2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych; 

d) zmiany uchwały nr XVII/163/2019 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 2 grudnia 2019 r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania nagród dla uzdolnionych dzieci i młodzieży; 

e) zasad udzielania dotacji celowej na realizację inwestycji polegających na budowie urządzeń 
służących do zatrzymania i wykorzystania wód opadowych i roztopowych w miejscu ich 
powstania na terenie Gminy Mikołów. 

 6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
 7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje. 
10. Wolne głosy. 
 

Do pkt 1 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk-Słomska otworzyła sesję. 
Minutą ciszy uczczono pamięć tragicznie zmarłego Arkadiusz Kremzy, poety urodzonego 
w Mikołowie i związanego z Instytutem Mikołowskim im. Rafała Wojaczka. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk-Słomska: przedstawiła 
porządek obrad. Z przyczyn technicznych zarządziła 10 minut przerwy, po której wznowiła obrady. 
Odczytała: 
- listę obecności radnych – obecność potwierdziło 20 radnych. Stwierdziła prawomocność obrad;   
- listę obecności przedstawicieli jednostek pomocniczych – wszyscy uczestniczyli w posiedzeniu.   
 

Do pkt 2 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.     
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, sprzeciwu, jak i wstrzymujących się nie było. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do pkt 3 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do protokołu z sesji 
nr XXIII/2020 nie wniesiono żadnych uwag, ani zmian. 
Protokół przyjęto przez aklamację.   
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Do pkt 4 a) 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że temat oświaty był 
szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji nr 6 ds. Społecznych, z której wypłynęło kilka 
wniosków o uzupełnienie sprawozdania Wydziału Oświaty. Sprawozdania: Żłobka Miejskiego, 
Centrum Usług Wspólnych, Wydziału Oświaty oraz Młodzieżowej Rady Miejskiej oraz materiały 
uzupełniające znajdują się w esesji. 
 
Zastępca Burmistrza Iwona Spychała – Długosz omówiła temat. Przedstawiła m.in. kwestie: 
- środków wydatkowanych na działalność oświatową w porównaniu z wysokością otrzymanej 
subwencji; 
- zgodnie z zaleceniami podzielono subwencje na kształcenie specjalne – z tego ponad 7,5 mln zł 
przeznaczono na kształcenie i opiekę nad dziećmi niepełnosprawnymi oraz ponad 1 mln zł na pomoce 
dydaktyczne oraz dostosowanie pomieszczeń dla niepełnosprawnych dzieci, 
- wieloletniego planu potrzeb i możliwości rozbudowy bazy szkolno–przedszkolnej. Plan sieci 
placówek oraz granice obwodów na lata 2021 – 2022 będzie przedstawiony po zakończeniu 
zaplanowanych inwestycji czyli budowy przedszkola nr 11 oraz rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 
8 w Paniowach; 
- poinformowała o comiesięcznych spotkaniach dyrektorów szkół z przedstawicielami różnych 
instytucji np. Poradni psychologiczno-pedagogicznej, Staży Pożarnej, Biurem Aktywności 
Obywatelskiej, prawnikami. Dzięki temu na bieżąco rozwiązywane są powstałe trudności, toczy się 
dyskusja nad potrzebami placówek, poszukuje się sposobów na pozyskanie funduszy ze środków 
unijnych czy sposobów na uatrakcyjnienie pobytu dzieci w placówkach; 
- z projektu „zdalna szkoła” pozyskano 100 tys. zł na zakup komputerów, trwa przygotowanie do 
drugiego projektu pn „zdalna szkoła +”; 
- wspólnie z MOPS zakupiono 20 laptopów dla młodzieży; 
- ogłoszono konkursy na dyrektorów placówek SP 12 oraz SP 4 – konkursy zawieszono ze względu 
na sytuację epidemiczną – pełnienie obowiązków dyrektora przedłożono dotychczasowemu 
dyrektorowi SP nr 12 p. Urantówce, natomiast w SP nr 4 obowiązki pełnić będzie dotychczasowy 
wicedyrektor pani Łaciak, ponieważ obecny dyrektor pani Krzyżowska nie przystąpiła do konkursu; 
- po zawieszeniu działalności placówek oświatowych i opiekuńczych ze względu na panującą 
epidemię dyrektorzy placówek oświatowych podjęli decyzję o zdalnym nauczaniu poprzez różne 
platformy edukacyjne komunikatory internetowe - nad tym czuwają psycholodzy i pedagodzy; 
- utrzymywany jest stały kontakt z inspektorem BHP na wypadek możliwości ponownego otwarcia 
placówek. 
Podziękowała dyrektorom, nauczycielom oraz rodzicom za wyrozumiałość i wspólny wysiłek. 
 
Nastąpiła dyskusja nt. wydatków na rzecz osób niepełnosprawnych, terminu otwarcia placówek, 
egzaminów dla ósmoklasistów. W dyskusji głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur, 
- zastępca Burmistrza Iwona Spychała – Długosz, 
- burmistrz Stanisław Piechula, 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 
- naczelnik Wydziału Oświaty Jarosława Bizoń. 
 
W wyniku dyskusji, przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska wystąpiła z wnioskiem 
o przekazanie radnym informacji o decyzjach dot. przygotowania placówek do egzaminu 
ósmoklasistów – jak będą przebiegać egzaminy i jakie  będą wdrożone procedury oraz podjętych na 
spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli w dniu 20 maja br. decyzjach dot. otwarcia szkół 
i przedszkoli. 

Do pkt 4 b) 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że temat działalności 
Śląskiego Ogrodu Botanicznego był bardzo szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji nr 7 
ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji – sprawozdania radni otrzymali. 
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Nastąpiła dyskusja, w której m.in. poruszono kwestie: wysokości składki członkowskiej gminy 
Mikołów na rzecz ŚOB oraz planowanych i rzeczywistych składek członkowskich innych gmin; 
kosztów działalności Ogrodu w związku z nieodpłatnym użyczeniem gruntów pod pole golfowe; 
działalności i zasad finansowania innych ogrodów botanicznych, planowanego wspólnie z gminą 
przystąpienia do projektu pozyskania środków z funduszy unijnych; działalności Przedszkola 
Ekologicznego pod patronatem ŚOB. Głos zabrali: 
- radna Stanisława Hajduk – Bies, 
- dyrektor ŚOB Paweł Kojs, 
- burmistrz Stanisław Piechula, 
- radna Ewelina Kukla, 
- radna Grazyna Ostafin, 
- zastępca Burmistrza Mateusz Handel, 
- radny Krzysztof Żur, 
- radny Jarosław Sworzeń, 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk – Słomska,   
- radny Krzysztof Jakubiec – wystąpił z wnioskiem formalnym o zamknięcie dyskusji.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. wniosku.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 3. 
Wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała pracownikom Śląskiego 
Ogrodu Botanicznego za przygotowanie sprawozdania oraz za wkład pracy.     
 
Do pkt 5 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska kolejno przedstawiła projekty uchwał 
na drukach: 
a) zmian w budżecie na 2020 rok; 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje RM: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 2; 
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 0; 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, w imieniu Burmistrza, zaproponował naniesienie poprawek 
wg wskazanych zmian załącznika, który radni otrzymali.     
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawkami. 
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 3. 
Uchwała nr XXIV/239/2020 została podjęta większością głosów. 
 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2020-2031; 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, 
wstrzymujących się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 3. 
Uchwała nr XXIV/240/2020 została podjęta większością głosów. 
c) niedochodzenia należności przypadających Gminie Mikołów oraz jej jednostkom 
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organizacyjnym z tytułu rekompensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 
marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych; 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska; 

- poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 
ds. Budżetu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0; 
- zaproponowała, aby z nagłówka uzasadnienia wykreślić wskazanie, że jest to załącznik do uchwały. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.   
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
Uchwała nr XXIV/241/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
d) zmiany uchwały nr XVII/163/2019 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 2 grudnia 2019 r. 
w sprawie szczegółowych warunków przyznawania nagród dla uzdolnionych dzieci 
i młodzieży; 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7, przeciw 0, 
wstrzymujących się 0. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, w imieniu Burmistrza, zaproponował naniesienie poprawek 
brzmienia zmienianego § 3 pkt 4 na treść: „4) uzyskał tytuł laureata lub finalisty olimpiady lub 
konkursu przedmiotowego organizowanego przez Śląskiego Kuratora Oświaty lub ministra 
właściwego do spraw oświaty i wychowania lub olimpiady, konkursu wymienionego w komunikacie, 
o którym mowa w art. 44 zzzw ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz. 
U. z 2019 r., poz. 1481 z późn. zm.) z zastrzeżeniem zapisów §§ 11e – 11g rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej z dnia 20 marca 2020 r. w sprawie szczególnych rozwiązań w okresie czasowego 
ograniczenia funkcjonowania jednostek systemu oświaty w związku z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 (Dz. U. z 2020 r., poz. 493 z późn.zm.)”. Poprawka 
polega na  dopisaniu publikatorów ustawy o systemie oświaty oraz ustawy w sprawie szczególnych 
rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek systemu oświaty w związku 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19. 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawkami.   
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
Uchwała nr XXIV/242/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
e) zasad udzielania dotacji celowej na realizację inwestycji polegających na budowie urządzeń 
służących do zatrzymania i wykorzystania wód opadowych i roztopowych w miejscu ich 
powstania na terenie Gminy Mikołów. 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje RM: 
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
Projekt uchwały poddany był pod konsultacje społeczne, których wyniki radni otrzymali. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, w imieniu Burmistrza, zaproponował naniesienie poprawek, 
które są wynikiem przeprowadzonych konsultacji społecznych: 
- § 4 ust. 2 a) otrzymuje brzmienie: „zbiorniki retencyjne naziemne o pojemności nie mniejszej niż 
200 l lub podziemne o pojemności nie mniejszej niż 1000 l tj. szczelne zbiorniki do gromadzenia wód 
opadowych, poprzez które woda nie przesiąka do ziemi, ale z których można pobierać wodę do 
ponownego wykorzystania, montowane na sieci kanalizacji deszczowej lub w formie oczek 
wodnych”; 
- § 17 ust. 6 otrzymuje brzmienie: „Dotujący zastrzega sobie prawo przeprowadzenia kontroli 
przedmiotu dotacji przed realizacją zadania, w trakcie i w okresie 3 lat, licząc od dnia otrzymania 
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dotacji oraz ewentualnego wezwania wnioskodawcy do złożenia wyjaśnień w przypadku podejrzenia 
nieprzestrzegania zapisów niniejszej uchwały”. 
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- radna Katarzyna Głośna zwróciła uwagę na wskazane przez Stowarzyszenie Reta propozycje 
zmiany zapisów § 3. Stwierdziła, że zgodnie z tym zapisem z dotacji nie skorzystają przedsiębiorcy, 
którzy w swoich miejscach zamieszkania prowadzą jednoosobową działalność gospodarczą. Zadała 
pytanie, czy możliwe jest zawężenie tego przepisu do nieruchomości mieszkalnych? 

- radna Stanisława Hajduk – Bies zadała pytanie, czy są jakieś przeciwskazania prawne, aby 
rozszerzyć przepis, o którym mówiła przedmówczyni o nieruchomości, na których prowadzona jest 
jednoosobowa działalność gospodarcza? 

- zastępca Burmistrza Mateusz Handel  poinformował, iż projekt uchwały przygotowano wzorując 
się na innych gminach i wyjaśnił, że mając na względzie stan budżetu, postanowiono dotować tylko 
osoby fizyczne. Jednakże nie wyklucza się zmiany uchwały w przyszłości, tak aby uwzględnić inne 
podmioty. 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawkami.   
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 1. 
Uchwała nr XXIV/243/2020 została podjęta większością głosów.   
 
Do pkt 6 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przekazała następujące informacje: 
1) wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody do uchwały RM nr XXII/225/2020, które znajduje 
się w materiałach radnych; 
2) wpłynęła skarga na uchwałę RM nr XXII/222/2020; 
3) 30 kwietnia br. odbyła się III sesja Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa w trybie zdalnym – 
podczas której: przyjęto roczny plan pracy; wybrano zespół ds. promocji; przedstawiono wyniki 
badań ankietowych na temat potrzeb i oczekiwań młodych mieszkańców; poruszono tematy związane 
z ekologią i działaniami proekologicznymi, w tym m.in. zaśmiecanie lasów, stanu suszy; 
4) 27 maja br. o godz. 16-tej odbędzie się uroczysta sesja RM z okazji Jubileuszu 30-lecia samorządu 
terytorialnego. Poinformowała, że w tym samym dniu o godz. 20-tej będzie odprawiona msza św. 
w intencji samorządowców i wszystkich, którzy przez 30 lat uczestniczyli w budowaniu 
społeczeństwa obywatelskiego i kolejnych struktur samorządowych w naszym mieście; 
5) przypomniała o zbliżającym się końcu terminu składania oświadczeń majątkowych. 
 
Do pkt 7 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula przekazał sprawozdanie z realizacji uchwał. 
Poinformował o przekazaniu radnym oraz opublikowaniu informatora miejskiego. 
 
Do pkt 8 

Zastępca przewodniczącego RM Remigiusz Kuś złożył interpelację w sprawie poprawy 
bezpieczeństwa mieszkańców osiedli Sielanka, Siedlisko oraz ulicy Reta Śmiłowicka. 
 
Radny Krzysztof Żur, w imieniu klubu radnych OKS, złożył interpelację w sprawie podjęcia 
działań zmierzających do ochrony zasobów wodnych i zatrzymywania wód opadowych na terenie 
Mikołowa m.in. poprzez wprowadzenie dotacji na zbiorniki do gromadzenia deszczówki. 
 
Do pkt 9 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęły już odpowiedzi 
na powyższe interpelacje oraz na interpelacje złożone na poprzedniej sesji. 
 
Do pkt 10 

Radna Stanisława Hajduk – Bies wystąpiła o oznakowanie poziome drogi przy dawnym rondzie 
w okolicy dworca z uwagi na dezorientację kierowców. 
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Burmistrz Stanisław Piechula, odpowiadając na powyższy wniosek, stwierdził, iż są tam znaki 
poziome, które kierowcy ignorują i jeżdżą wg poprzedniej organizacji ruchu. Poinformował, 
że ustalono, iż Policja będzie tam kierować ruchem w godzinach szczytu. 
 
Radna Martyna Centkowska – Strzelczyk zadała pytanie, kiedy przewidziane jest otwarcie żłobka 
i przedszkoli? 
 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że temat ten będzie omawiany na spotkaniu 
z dyrektorami, które odbędzie się w dniu jutrzejszym. Poinformował, że obecnie wzrasta ilość 
zakażonych koronawirusem na śląsku – obserwowana jest sytuacja epidemiologiczna i w zależności 
od tego jakie będą dalsze informacje, będą podejmowane decyzje. 
 
Radna Ewa Chmielorz przekazała informację, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja Sejmiku 
Województwa Śląskiego na którym, w wyniku głosowania, nie podjęto sprzeciwu wobec planowanej 
trasy budowy szybkiej kolei, którą oprotestowała m.in. gmina Mikołów.     
 
Radna Aneta Esnekier zwróciła uwagę, że na ul. Konopnickiej nasilający się ruch samochodowy 
z nadmierną prędkością stanowi coraz większe zagrożenie dla pieszych, zwłaszcza dzieci 
poruszających się ta drogą. 
 
Nastąpiła dyskusja, w wyniku której radna Aneta Esnekier zwróciła się z wnioskiem 
o przeanalizowanie możliwości usytuowania znaku ostrzegającego, że na jezdni mogą pojawić się 
dzieci – znaku, który wynikałby z akcji społecznej, bez konieczności przeprowadzenia procedury 
zmiany oznakowania drogowego. 
 
Radna Grażyna Ostafin poinformowała, iż nic nie zdziałano w kwestii poprawy stanu technicznego 
studzienek kanalizacyjnych o których dyskutowano na ostatniej sesji. Ponowiła wniosek 
o sprawdzenie stanu technicznego studzienek kanalizacyjnych wskazanych w interpelacji. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Handel omówił stan budżetu w związku z kryzysem, jaki powstał 
wskutek sytuacji epidemiologicznej. Przedstawił niektóre spadki dochodów, w tym m.in. z wpływów 
z udziałów w podatku PIT – ok. 39 % wpływu z ubiegłego roku. Poinformował, iż zagrożone są 
zaplanowane inwestycje. Zobowiązał się do bieżącego informowania o stanie budżetu gminy.   

Radny Krzysztof Żur wystąpił z wnioskiem o ustawienie kwietników przy mogile więźniów 
oświęcimskich w Borowej Wsi.   

Z uwagi na brak dalszych głosów dyskusji i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady 
Miejskiej podziękowała za udział w obradach i ogłosiła zamknięcie sesji o godz. 1800. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej urzędu: 
sesja.mikolow.eu 
 
Obsługa sesji:                                                                               Przewodnicząca 

  Rady Miejskiej 
Grażyna Kozicka                                                                       
                                                             
Monika Graca – Kierzkowska            Katarzyna Syryjczyk-Słomska 
 
Katarzyna Pustułka 
 


